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Møde i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen d. 23. november 2022, kl. 17.00 

 

Deltagere: 

Asbjørn Kaasgaard, Jane Lytthans, Henning Nielsen, Kirsten V. Andersen, Lars Josephsen (forlod mødet efter 

behandling af punkt 6), Jacob Fuchs (deltog fra behandlingen af punkt 6), Preben Møller Whitt, Svend Aage 

Schiermacher, Gert Vincent (ref.) og Christian Christensen. 

 

Dagsorden 

1. Valg af ordstyrer og referent 

2. Godkendelse af dagsordenen 

3. Opfølgning på mødet 23/11 med teknik- og miljøborgmester Line Barfod 

4. Opfølgning på TMF-svar om dispensationer fra lokalplaner 

5. Udkast til lokaludvalgets høringssvar om handicappolitik.  

6. Kort orientering om kommunens arbejde med at sikre, at der findes plads til nye kommunale 

funktioner fx skoler, daginstitutioner, botilbud, plejehjem, kultur-og fritidsfaciliteter og grønne 

områder, i takt med at byen vokser. 

7. Punkter til dagsordenen for det halvårlige møde med TMF om lokalplaner mv. Mødet holdes den 6. 

december kl. 17 i Hal C.  Foruden TMFs lokalplanfolk kommer TMFs Byggemyndighed BPM 

fremover til halvårsmøderne, så de kan bruges til drøftelse af aktuelle byggesager, 

myndighedstilladelser m.m. I BTH-mødet d. 18. oktober var der forslag om, at følgende kommer på 

dagsordenen for halvårsmødet: 

a. Wilders Plads, herunder hvordan der laves borgerinddragelse  

b. Trafikøer, f.eks. at der etableres forsøg ved Torvegade syd, så man kan vurdere effekterne.  

c. Hvorfor forvaltningen ansøgte om model 1 i Torvegadeprojektet hos Transportministeriet  

8. Besøg i 'Foreningen Krudtløbet'? 

9. Eventuelt 

 

1. Valg af mødeleder og referent 

Asbjørn Kaasgaard var mødeleder, og Gert Vincent referent. 

 

3. Opfølgning på mødet 23/11 med teknik- og miljøborgmester Line Barfod 

Borgmesteren anbefalede, at lokaludvalget ikke sender for mange ønsker til såvel overførselssagen som 

budgettet. Overførselssagen forventes primært kun at behandle hensigtserklæringer, og der forventes 

færre midler i de kommende budgetter. Dette skal lokaludvalget være opmærksom på. 

 

Borgmesteren oplyste, at TMU-medlemmerne orienteres om alle dispensationer til lokalplaner via 

udvalgets aflæggerbord. Christian oplyste, at sagerne på aflæggerbordet kan ses via dagsordenen på 

ko u e s hje eside. Christia  a befalede også at holde sig orie teret o  pu ktet ’Sager til 
orie teri g’ på TMU’s dagsorde .  
 

Der blev bidt mærke i, at borgmesteren opfordrede til at foretage politianmeldelse af f.eks. ulovligt 

holdende busser ved Ørkenfortet. Herved får politiet en fornemmelse af problemets omfang. 

 

4. Opfølgning på TMF-svar om dispensationer fra lokalplaner 

Svaret fra forvaltningen blev modtaget kort inden mødet, og var også genstand for drøftelse med 

borgmesteren. 

 

Jens pegede på notatets oplysning om, at såfremt kommunen har indsat kompetencenormer i lokalplanen, 

så giver det umiddelbart mulighed for dispensationer inden for de første 4 år. Jens vil gerne undersøge 

dette nærmere. 
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Beslutning: Notat fra Jens om kompetencenormer sættes på dagsordenen til næste møde. 

 

5. Udkast til lokaludvalgets høringssvar om handicappolitik 

Gert gennemgik de BTH-relevante dele af Social, Sundhed og Omsorgsgruppens høringssvar til 

handicappolitikken. BTH-gruppen havde ingen bemærkninger eller tilføjelser til udkastet. 

 

Beslutning: Social, Sundhed og Omsorgsgruppens høringssvar sættes på LU’s ko e de dagsorde  ed 
oplysning om, at BTH-gruppen anbefaler høringssvaret. 

 

6. SMV-Lynetteholmen  

Lars orienterede om status på Lynetteholmsgruppen arbejde med at udarbejde høringssvar. Gruppen vil i 1. 

udkast til høringssvar fokusere på konklusionerne, og i mindre omfang på de mange betragtninger, der 

ligger grund for dem. 

 

Beslutning: 1. udkast til høringssvar forelægges LU på førstkommende møde, hvorefter 

Lynetteholmsgruppen udarbejder endeligt udkast til fremlæggelse for LU på december-mødet. 

 

7. Kort orientering om kommunens arbejde med at sikre, at der findes plads til nye kommunale 

funktioner 

Asbjørn oplyste, at Jette Philipsen deltog i det årlige møde mellem Økonomiforvaltningen og 

lokaludvalgene. Oplæg fra mødet var medsendt dagsordenen. BTH bemærkede, at der ikke var sager af 

relevans for Christianshavn.  

 

8. Punkter til dagsordenen for det halvårlige møde med TMF om lokalplaner mv. 

Såfremt Jens når at færdiggøre notat om kompetencenormer, og såfremt det er relevant at drøfte med 

TMF, skal notatet drøftes på mødet. 

 

Endvidere var der ønske om at drøfte Broens gadekøkken, herunder forvaltningens strategi om at adskille 

anlægsprojektet (for cyklister og fodgængere) og dispensationssagen. 

 

9. Besøg i 'Foreningen Krudtløbet' 

BTH-gruppen drøftede forskellige vinkler på, hvad der er relevant at drøfte med foreningen. 

 

Beslutning: Foreningen inviteres til næste BTH-møde. 

 

10. Eventuelt 

Intet. 

 

 

Kommende møder i BTH-gruppen  

 

2022: 

6/12 kl. 18 

 

2023 - møderne starter kl. 17: 

17/1, 14/2, 21/3, 19/4, 16/5, 13/6, 22/8, 19/9, 17/10, 21/11 og 5/12.  


